
RO.0012.2.4.2021          

Protokół Nr 24/2021 
 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          
i Transportu w dniu 31 maja 2021 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało 
zwołane przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z 
następującym porządkiem posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XX sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii     w tej sprawie. 
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 
                                                                                                                 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – dziewięciu– obecnych siedmiu: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
3. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 
4. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 
5. Marek Kadłubowski   Członek Komisji 
6. Grażyna Płonowska  Członek Komisji 
7. Franciszek Rułka   Członek Komisji 

Radni nieobecni:  
1. Franciszek Bolesta 
2. Paweł Wysocki   

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Weronika Sztejniec   Kier. Ref. RO 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa                  
i Transportu Pan Marek Brzozowski otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków 
Komisji oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym 
samym prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku 
wniosków poddał pod głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. 
Komisja w głosowaniu jawnym głosami 7 –„za”, „przeciw” -0, „wstrzymujących” -0 
porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie. 



 
Ad. 3 Analiza projektów uchwał pod obrady XX sesji Rady Gminy Brańsk: 
(Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 253/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 27 maja 2021r. w sprawie przygotowania projektów uchwał pod obrady 
XX sesji Rady Gminy Brańsk) 
 

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r. wraz                                   
z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik Gminy.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Komisji podał pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r.: 

 
   Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
   W tym czasie posiedzenia, głos zabrał Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski, który 
poinformował o ustaleniach, odnośnie dofinansowania zakupu samochodu 
pożarniczego Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku 
Podlaskim, m.in. powiedział, że każda gmina w Powiecie Bielskim proporcjonalnie do 
liczby mieszkańców udziela dofinansowania na zakupu nowego samochodu 
pożarniczego. Zaplanowana kwota dotacji z Gminy Brańsk wynosiła początkowo 
150tys.zł ale do gminy w dniu wczorajszym wpłynęło pismo z Komendy informujące      
o zmniejszeniu tej kwoty do 108tys.zł.   Wyjaśnił, że gmina Brańsk dofinansuje trochę 
więcej, ponieważ wzorem lat ubiegłych, samochód dotychczas używany przez KP PSP 
zostanie przekazany jednej z jednostek OSP na terenie Gminy Brańsk.  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że jednostka OSP Kiersnowo 
otrzymała  dofinansowanie z KP PSP w Bielsku Podlaskim na zakup piły do betonu 
oraz dofinansowanie w wysokości 5tys.zł z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Podlaskiego na zakup także piły. W związku z tym, że dwie piły nie są potrzebne, 
zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o zmianę zapisów we wniosku w Urzędzie 
Marszałkowskim, na zakup motopompy tzw. „szlamówki”, która bardziej się przyda, nie 
tylko jednostce w Kiersnowie ale i innym jednostkom w przypadku konieczności 
wypompowania wody zanieczyszczonej np. z piwnicy. 
 
   Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy powiedziała, że umowa                     
z Urzędem Marszałkowskim nie jest jeszcze podpisana, więc może uda się 
wprowadzić zmiany. 
 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2021-2026 przedstawiła Pani Skarbnik. Poinformowała, że 
zmiany WPF dotyczą tylko i wyłącznie tych zmian, które zostały ujęte w uchwale 
zmiany w budżecie. W związku ze wzrostem deficytu, zadłużenie gminy nie 
wzrasta. 
 

   Na pytanie radnego Pana Marka Kadłubowskiego o przyczynę wzrostu dotacji dla 
Powiatu  o 4 tys. zł na most w Dębowie? 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że nastąpił wzrost kosztów opracowania dokumentacji, 
ponieważ będą prowadzone wywłaszczenia działek. 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 
 



Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

3) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach: inspektor 
Biura Rady poinformowała, że uchwała ponownie jest przedkładana pod 
obrady, ponieważ na skutek przetwarzania informatycznego we wzorze 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego w „Tytule prawnym do 
zajmowanego lokalu”, zabrakowało wyrazu „najmu” 

 
   Wobec braku dyskusji Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas 
głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

4) projekt uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Szkole 
Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole 
Filialnej          w Świrydach – uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła 
Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. RO. 

    Pan Marek Brzozowski Przewodniczący Komisji RGOBiT zadał pytanie czy w tej 
uchwale chodzi o  żłobek czy punkt przedszkolny? 
 
   Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy wyjaśniła, że mowa jest o punkcie 
przedszkolnym dla dzieci 3-5 letnich. 
 
   Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, przez jaki czas 
Projekt będzie realizowany i co później, czy gmina musi kontynuować? 
 
   Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy wyjaśniła, że Projekt będzie 
dofinansowany przez rok, dalej gmina musi zachować trwałość Projektu ze środków 
własnych, Dzieci są w Świrydach, więc będą korzystały, natomiast trwałość projektu 
sprawdzi. 
 
   Pan Marek Brzozowski Przewodniczący Komisji RGOBiT powiedział, że jest o tyle 
dobra sytuacja, ponieważ statystyka demograficzna, pozwala na kontynuację 
Projektu, jest sporo dzieci małych, gorzej jest w klasach starszych. 

  
   Wobec zakończenia dyskusji Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas 
głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

5) projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych             
i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk: – uzasadnienie do 
projektu uchwały przedstawiła Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. RO, z którego 
wynika, że skoro zostaje utworzony nowy Punkt Przedszkolny, należy ustalić 
sieci oddziałów przedszkolnych  i innych form wychowania przedszkolnego na 
terenie gminy. 

 
  Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił uwagę na potrzebę podjęcia działań 
zmierzających do zatrzymania uczniów na terenie gminy Brańsk, ponieważ coraz 
więcej przechodzi do Szkoły Podstawowej w Topczewie. 
 



   Pan Marek Brzozowski Przewodniczący Komisji RGOBiT poinformował, że niektórzy 
rodzice z Miasta Brańsk, chcą dowozić swoje dzieci do Szkoły w Świrydach. 
 
   Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy, w nawiązaniu do 
wypowiedzi Radnego Kadłubowskiego, poinformowała, że Szkoła w Topczewie na rok 
szkolny 2021/2022 ma przewidzianych 200 uczniów. Szkoła ma dużą ofertę 
edukacyjną, co przyciąga uczniów. 
 
  Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta poinformowała, że część rodziców z Brańska 
deklaruje posyłanie swoich dzieci do Topczewa.   
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski powiedział, że położenie przy drodze Brańsk-Łapy, 
Szkoły  w Świrydach jest na korzyść tej szkoły.  
 
   Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że nie sztuką 
jest utworzenie w Świrydach punktu przedszkolnego, tylko sztuką jest tak prowadzić 
zajęcia, mieć taką bogatą ofertę edukacyjną, aby dzieci chciały uczęszczać.  Bo nie 
jest najważniejsze, miejsce, rodzice nieraz wożą swoje dzieci kilkanaście kilometrów 
od miejsca zamieszkania, tam gdzie uważają, że szkoła spełnia ich oczekiwania.  
Należy zastanowić się nad tym dlaczego, pomijane jest przedszkole w Brańsku, 
Domanowie, Holonkach, to co jest takiego w Topczewie, że rodzice chcą tam oddać 
swoje dzieci? 
   W wyniku dyskusji ustalono, że w Topczewie dzieci mogą być odbierane do godz. 
16:00, więc ma to znaczenie dla rodziców pracujących. 
 
  Wobec zakończenia dyskusji Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas 
głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

6) projekt uchwały w sprawie wykonywania przez Gminę Brańsk działalności 
polegającej na świadczeniu usług na rzecz operatorów 
telekomunikacyjnych z wykorzystaniem posiadanej infrastruktury: 

 
   W uzasadnieniu projektu uchwały Wójt Gminy poinformował, że sieć 
szerokopasmowa wybudowana w ramach projektu „Budowa nadbużańskiej 
szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej - realizacja I i II etapu", przeszła na stan gminy, 
w związku z tym należy podjąć uchwałę, która umożliwi Gminie Brańsk wpis do 
Rejestru Przedsiębiorców Telekomunikacyjnych i uzyskanie decyzji zezwalającej na 
działalność w zakresie telekomunikacji wydanej przez Prezesa Urzędu Komunikacji 
Elektronicznej, co pozwoli na zawarcie umów z zainteresowanymi przedsiębiorcami 
telekomunikacyjnymi (operatorami) i udostępnienie posiadanych zasobów, a także 
przyczyni się do dalszego rozwoju sieci. 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Brańsk wotum 
zaufania:    
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 



 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

8) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brańsk za 2020r. 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

9) projekt uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Brańsk: 
 

Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
   Po analizie wszystkich projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną Opinię               
Nr 34/2021 w sprawie projektów uchwał pod obrady XX sesji Rady Gminy Brańsk. 
(Opinia stanowi  załącznik do oryginału protokołu). 
 
 
Ad. 5 Sprawy bieżące i wolne wnioski: 
 

 Inspektor Biura Rady Gminy poinformowała o terminie sesji dnia 9 czerwca 
2021r. godz. 10:00 w sali konferencyjnej GOUK w Kalnicy oraz zwróciła się          
z prośbą  o potwierdzanie przez radnych, otrzymania materiałów na sesję drogą 
mailową. 

 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska odpowiadając na pytanie 
Przewodniczącej Rady Gminy o trwałość Projektu na punkt przedszkolny             
w Świrydach, poinformowała, że 9 miejsc gmina musi utrzymać przez 2 lata, 
ponieważ na 9 dzieci jest dotacja w tej chwili, miało być 13, ale nie było 
chętnych. 
   Na pytanie Przewodniczącego Komisji RGOBiT o przewidywaną liczbę dzieci              
w punkcie, Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że 21 osób. Natomiast 
zaplanowany asortyment na wyposażenie punktu, zostanie zakupiony                   
w całości. 

 

 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o wydłużony 
czas pracy punktu przedszkolnego w Domanowie, czy gmina ma na dzisiaj 
informacje, ilu rodziców chciałoby skorzystać z tej możliwości? 
 
   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska odpowiedziała, że 
przygotuje takie dane i w najbliższym czasie przekaże, natomiast ma 
informację, że są chętni, dopłaty ze strony rodziców będzie złotówka a gmina 
poniesie koszty dużo większe. Maksymalna liczba dzieci w punkcie nie może 
przekroczyć 25 osób, a jeżeli będzie tylko 1 osoba to nauczyciel też musi 
pracować. Dotychczas gmina zapewniała  2 odwozy: jeden maluszków a drugi 
dzieci starszych, tutaj musi być decyzja Wójta czy będziemy wydłużali czas 



pracy w punktach czy nie.  
 
   Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 
rodzice, którzy posyłają swoje dzieci do  Szkoły w Holonkach, pracujących           
w ODR  w Szepietowie również są  zainteresowani wydłużeniem godzin pracy 
w puncie przedszkolnym w Holonkach, tutaj nie chodzi o wcześniejszy odwóz, 
tylko aby dziecko miało zapewnioną opiekę do czasu odbioru przez rodzica. 
Struktura gminy się zmienia, coraz więcej kobiet pracuje zawodowo, więc 
szukają jakiejś alternatywy. 

 
   Wójt Gminy włączając się do dyskusji powiedział, że różnie bywa z tym zapałem 
rodziców przykładem jest  Domanowo, było dużo chętnych a po wyrażeniu zgody, 
może 1-2 dzieci  zostanie dłużej. Nie można też porównywać się do Topczewa, gdyż 
mają inne warunki kadrowe. 
 
   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska poinformowała, że w gminie cały 
czas myśli o w Świrydach i swego czasu była przeprowadzona ankieta wśród 
mieszkańców odnośnie utworzenia żłobka. Chęci ze strony rodziców były duże,  ale 
co do kosztów refundacji nikt nie zadeklarował kwot sensownych. Wiadome jest ile 
teraz trzeba zapłacić za „nianię” natomiast nikt nie zadeklarował chociażby połowy tej 
kwoty a pracownika trzeba utrzymać. 
 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 945 
zamknął posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/Alina Adamczyk 

                                                                                 Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                               /-/Marek Brzozowski 

 
 
        
 


